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Κοινοποίηση: Προς τον Υφυπουργό Δικαιοσύνης κ.Ιωάννη Μπούγα 

 

 

Θέμα: Τα σοβαρά προβλήματα, που δημιουργούνται στα δικαστήρια από την 

εφαρμογή των διατάξεων του Ν.5108/2024 (ΦΕΚ65Α΄/2.5.2024): «Ενοποίηση του 

πρώτου βαθμού δικαιοδοσίας, χωροταξική αναδιάρθρωση των δικαστηρίων της 

πολιτικής και ποινικής δικαιοσύνης και λοιπές ρυθμίσεις του Υπουργείου 

Δικαιοσύνης» 

  

 Αξιότιμε κ.Υπουργέ, 

Πλησιάζοντας προς το τέλος των δικαστικών διακοπών και την έναρξη του νέου 

δικαστικού έτους στις 16/9/2024, με λύπη μας διαπιστώνουμε ότι τείνουν να επαληθευθούν 

όλες οι ενστάσεις και διαφωνίες  που σας είχαμε καταθέσει εγγράφως και προφορικά, αλλά 

και μέσα από τη διαδικασία της διαβούλευσης και της ακρόασής μας στη Βουλή και κυρίως 

μέσα από τις κινητοποιήσεις μας , προ και κατά τη διαδικασία ψήφισης του Ν.5108/2024, για 

την ενοποίηση του πρώτου βαθμού δικαιοδοσίας και τη χωροταξική αναδιάρθρωση των 

δικαστηρίων της πολιτικής και ποινικής δικονομίας. Δυστυχώς η από μέρους του 

Υπουργείου αγνόηση των θέσεών μας και επί της ουσίας, η άρνησή σας, για 

ουσιαστικό διάλογο με τους Δικαστικούς Υπαλλήλους, φέρει από τις 16/9/2024, το 

σύνολο των δικαστικών υπηρεσιών της χώρας που αφορά ο νόμος, μπροστά σε 

τεράστια προβλήματα, πολλά εκ των οποίων είναι αδύνατο να επιλυθούν  σε σύντομο 

χρονικό διάστημα, ενώ αρκετά άλλα, πολύ φοβόμαστε ότι θα καταστούν χρόνια. 

Μετά την ανυποχώρητη στάση σας και την μέχρι τέλους επιμονή σας στην 

ψήφιση του νόμου, παρά τις μεγάλες αντιδράσεις των φορέων της Δικαιοσύνης και 

της κοινωνίας, εξακολουθούμε να αναμένουμε εδώ και σχεδόν (4) μήνες τις από 

μέρους σας πρωτοβουλίες, όπως τόσο εσείς, όσο και ο αρμόδιος Υφυπουργός 

κ.Μπούγας δεσμευθήκατε, προκειμένου η μετάβαση στο νέο «δικαστικό χάρτη» να 
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γίνει με τρόπο ομαλό ή τουλάχιστον με λιγότερα προβλήματα και ταλαιπωρία για τους 

πολίτες και τους φορείς της Δικαιοσύνης (Δικαστικούς Λειτουργούς, Δικαστικούς 

Υπαλλήλους, δικηγόρους, συμβολαιογράφους). Αντ΄ αυτού  διαπιστώνουμε, ότι, μέχρι 

σήμερα δεν έχει προχωρήσει καμία ουσιαστική ενέργεια υλοποίησης των διατάξεων 

του νόμου.  

Αντιθέτως βλέπουμε ότι με το υπό διαβούλευση νομοσχέδιο του Υπουργείου σας με 

τίτλο: «ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ ΣΤΟΝ ΚΩΔΙΚΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΔΙΚΟΝΟΜΙΑΣ, ΣΤΟΝ ΚΩΔΙΚΑ 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΩΝ ΚΑΙ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗΣ ΔΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΛΕΙΤΟΥΡΓΩΝ ΚΑΙ ΣΤΟΝ 

ΚΩΔΙΚΑ ΠΟΙΝΙΚΗΣ ΔΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΣΕ ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΜΕ ΤΗΝ ΕΝΟΠΟΙΗΣΗ ΤΟΥ ΠΡΩΤΟΥ 

ΒΑΘΜΟΥ ΔΙΚΑΙΟΔΟΣΙΑΣ ΜΕ ΤΟΝ Ν. 5108/2024 – ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ 

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ», με το οποίο προσπαθείτε να ρυθμίσετε επουσιώδεις και διαδικαστικές 

διατάξεις του Ν.5108/2024, έχετε εισαγάγει διάταξη (παράγραφος 1 του άρθρου 68), 

που ορίζει: Γραμματεία Δικαστηρίων και Εισαγγελιών – Τροποποίηση παρ. 1 και 5 άρθρου 

11 Κώδικα Οργανισμού Δικαστηρίων και Κατάστασης Δικαστικών Λειτουργών: 1. Στην παρ. 

1 του άρθρου 11 του Κώδικα Οργανισμού Δικαστηρίων και Κατάστασης Δικαστικών 

Λειτουργών (ν. 4938/2022 Α’ 109), περί της γραμματείας των δικαστηρίων και των 

εισαγγελιών, προστίθενται εδάφια, τέταρτο και πέμπτο, και η παρ. 1 διαμορφώνεται ως εξής: 

«1. … Με πράξη του προέδρου του τριμελούς συμβουλίου διεύθυνσης ή του διευθύνοντος το 

πρωτοδικείο της έδρας της περ. α) του άρθρου 3 του ν. 5108/2024 επιτρέπεται η μετακίνηση 

δικαστικών υπαλλήλων από και προς παράλληλες ή περιφερειακές έδρες πρωτοδικείου των 

περ. β) και γ) του άρθρου 3 του ίδιου νόμου προς κάλυψη υπηρεσιακών αναγκών και για το, 

κατά την κρίση του, αναγκαίο χρονικό διάστημα.». 

 

Με τη συγκεκριμένη διάταξη, προσπαθείτε να κάνετε πράξη, αυτό για το οποίο 

φωνάζαμε και καταγγέλλαμε τόσο καιρό, κατά τη διάρκεια των κινητοποιήσεων 

ενάντια στο δικαστικό χάρτη, ότι πλέον οι Δικαστικοί Υπάλληλοι, από μόνιμοι 

υπάλληλοι του δημοσίου μετατρέπονται σε υπαλλήλους με ελαστική εργασία, που θα 

εξαρτώνται από τη δικαιοδοσία του Διευθύνοντος το Πρωτοδικείο της Έδρας, χωρίς 

καν τη σύμφωνη γνώμη του Προϊσταμένου Διεύθυνσης της Γραμματείας(ως δικλείδα 

ασφαλείας), χωρίς την προηγούμενη ακρόασή τους,  προκειμένου να εκφράσουν 

τυχόν κωλύματα (όπως λόγους υγείας κλπ), χωρίς να προσδιορίζεται χρονικό 

διάστημα μετακίνησης, χωρίς εν τέλει καμία προστασία των υπαλλήλων. 

Υπενθυμίζουμε ότι η κάλυψη εξαιρετικών υπηρεσιακών αναγκών προσωρινού 

χαρακτήρα που αφορά στην άσκηση καθηκόντων κλάδου για τον οποίο ο υπάλληλος 



διαθέτει τα απαιτούμενα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα, γίνεται με έναν τρόπο: με 

απόσπαση του δικαστικού υπαλλήλου κατ’ άρθρ. άρθρ.156 του 4798/ 24 Απριλίου 

2021 (Κώδικας Δικαστικών Υπαλλήλων).  

Αρχίζουν, λοιπόν να ξεδιπλώνονται σιγά-σιγά οι ολέθριες συνέπειες της «με κάθε τρόπο 

ψήφισης» του Ν.5108/2024 (ΦΕΚ 65Α΄), για την ενοποίηση του πρώτου βαθμού 

δικαιοδοσίας, χωρίς καν να προηγηθεί ένας στοιχειώδης σχεδιασμός και προγραμματισμός 

των αναγκών στη νέα δομή των δικαστικών υπηρεσιών. Αναδεικνύεται, έτσι, η προχειρότητα 

και η «ηθελημένη βιασύνη» της κυβέρνησης να γίνει νόμος ο νέος δικαστικός χάρτης, χωρίς 

να λάβετε  καν υπόψη: 

Α) τις επιθυμίες των τοπικών κοινωνιών και την ταλαιπωρία των πολιτών στις 

περιοχές που καταργήθηκαν ή συγχωνεύθηκαν δικαστικές υπηρεσίες, 

Β) την πλήρη έλλειψη Δικαστικών Υπαλλήλων και υλικοτεχνικών υποδομών αλλά και 

οργανικών θέσεων Δικαστικών Υπαλλήλων στις περιοχές, όπου «στα χαρτιά», 

αναβαθμίζονται Ειρηνοδικεία σε Περιφερειακά Πρωτοδικεία. Χαρακτηριστική άλλωστε 

είναι η περίπτωση της πρόσφατης επίσκεψης του Υφυπουργού Δικαιοσύνης κ.Μπούγα στο 

Βάμο Χανίων, σε ένα υποστελεχωμένο εδώ και χρόνια Ειρηνοδικείο, που ο νόμος του 

δικαστικού χάρτη το αναβάθμισε σε Περιφερειακό Πρωτοδικείο, διαθέτοντας στο δυναμικό 

του ένα (1) και μοναδικό Δικαστικό Υπάλληλο. Δεν  ακούσαμε όμως τον κ.Υφυπουργό κατά 

την εκεί επίσκεψή του να μας λέει με ποιο τρόπο ο ένας (1) αυτός υπάλληλος θα επικουρεί τα 

δικαστήρια για πολιτικές και ποινικές υποθέσεις δύο επαρχιών. Και δεν είναι μόνο ο Βάμος 

Χανίων , αλλά δεκάδες άλλες περιοχές σε όλη την Ελλάδα, με παρόμοιες ή και χειρότερες 

συνθήκες,  

Γ) την αναγκαιότητα της ανακατανομής των οργανικών θέσεων, σύμφωνα με τη 

σχεδιαζόμενη νέα δομή των δικαστικών υπηρεσιών, ώστε τα «αναβαθμισμένα»  σε 

Περιφερειακά Πρωτοδικεία, σημερινά Ειρηνοδικεία, να διαθέτουν προς πλήρωση 

οργανικές θέσεις,  

Δ) Την πρόβλεψη - δυνατότητα οι Δικαστικοί Υπάλληλοι καταργούμενων 

Ειρηνοδικείων, να έχουν τη δυνατότητα μετακίνησης στο πλησιέστερο Περιφερειακό ή 

Παράλληλο Πρωτοδικείο και όχι να υποχρεώνονται σε «μετάθεσή» τους στο 

Πρωτοδικείο της Έδρας, με αποτέλεσμα τη βίαιη  διατάραξη και επιβάρυνση των 

οικογενειακών, οικονομικών και κοινωνικών συνθηκών ζωής τους.  

 

Οι παραπάνω σοβαρότατες παραλείψεις, πριν και κατά τη διαδικασία ψήφισης του 

νόμου, δημιούργησαν εξίσου σοβαρές παρενέργειες - νέα προβλήματα, που μέχρι 

στιγμής δεν υπάρχει καμία ορατή ή εν γνώσει μας προσπάθεια από μέρους σας, για 

την επίλυσή τους, όπως: 



1ο) της αντιστοιχίας των Γραμματειών όλων των δικαστικών υπηρεσιών της χώρας σε 

Γενικές Διευθύνσεις, Διευθύνσεις και Τμήματα, αφού εκδοθεί  εξουσιοδοτική διάταξη με 

βάση το άρθρο 143 του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων, 

2ο) της πρόβλεψης για τις υφιστάμενες θέσεις ευθύνης (Προϊσταμένων Διευθύνσεων 

και Προϊσταμένων Τμημάτων) των συγχωνευόμενων και καταργούμενων δικαστικών 

υπηρεσιών, από 16/9/2024 και μέχρι την έκδοση των αποφάσεων που θα αφορούν 

τους νέους κανονισμούς λειτουργίας, δεδομένου ότι δεκάδες δικαστικοί υπάλληλοι 

κινδυνεύουν να στερηθούν το επίδομα θέσης, με τις επιπτώσεις που θα έχει αυτό στον 

προσωπικό και οικογενειακό προϋπολογισμό τους, 

3ο) ποιό θα είναι το διοικητικό καθεστώς που θα ισχύει στα Περιφερειακά Πρωτοδικεία 

και στα Παράλληλα Πρωτοδικεία από 16/9/2024, 

4ο) πώς θα καλυφθούν τα Παράλληλα και τα Περιφερειακά Πρωτοδικεία με μόνιμο 

προσωπικό όλων των κλάδων και των ειδικοτήτων για να μπορούν να λειτουργήσουν 

απρόσκοπτα και όχι με μετακινούμενους  υπαλλήλους από το Πρωτοδικείο της Έδρας, 

των οποίων οι εργασιακές συνθήκες θα  γυρίσουν πολλές δεκαετίες πίσω. 

Είναι προφανές, ότι όλα τα παραπάνω, δεν μπορούν να υλοποιηθούν ως τις 

16/9/2024, όμως είναι τα απολύτως αναγκαία μέτρα για να μπορέσουν οι  δικαστικές 

υπηρεσίες στοιχειωδώς, να ανταποκριθούν στο νέο τους ρόλο, χωρίς προβλήματα και 

ταλαιπωρία τόσο των εργαζομένων σ΄ αυτές Δικαστικών Υπαλλήλων και των άλλων 

φορέων της Δικαιοσύνης, όσο και των προσερχόμενων για τις υποθέσεις τους 

πολιτών.  

Με βάση τα παραπάνω υπαρκτά προβλήματα, ΑΠΑΙΤΟΥΜΕ: 

1ο) Να αποσύρει η κυβέρνηση από το υπό διαβούλευση νομοσχέδιο τη διάταξη της 

παραγράφου 1 του άρθρου 68, που αναφέρεται στη μετακίνηση δικαστικών 

υπαλλήλων στα Περιφερειακά και Παράλληλα Πρωτοδικεία με Πράξη του 

Διευθύνοντος το Πρωτοδικείο της Έδρας,  

 

2ο) Να διαγραφεί η λέξη «ή γραφεία» στην παράγραφο 1 του άρθρου 68 του υπό 

ψήφιση νομοσχεδίου  «1. Σε κάθε δικαστήριο και εισαγγελία λειτουργεί γραμματεία. Η 

γραμματεία αποτελεί ενιαία οργανική μονάδα και μπορεί να περιλαμβάνει γενική 

διεύθυνση, διευθύνσεις, τμήματα ή γραφεία…….» 

 

3ο) Να προχωρήσει ΑΜΕΣΑ ΤΟ ΔΙΑΧΡΟΝΙΚΟ ΑΙΤΗΜΑ ΤΟΥ ΚΛΑΔΟΥ ΓΙΑ ΜΑΖΙΚΟΥΣ 

ΔΙΟΡΙΣΜΟΥΣ 1000 ΔΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΚΛΑΔΩΝ ΚΑΙ ΕΙΔΙΚΟΤΗΤΩΝ 

και μέσω της δυνατότητας που δίνει το άρθρο 11 του Κώδικα Δικαστικών Υπαλλήλων, 

 



4ο) Να επαναθεσμοθετηθεί ΑΜΕΣΑ με το  παρόν νομοσχέδιο το επίδομα αναγνώρισης 

των ειδικών συνθηκών, δηλαδή η  «Πάγια Μηνιαία Αποζημίωση», ποσού 185€, «που 

καταργήθηκε εν μία νυκτί», με τον Ν.4024/2011 (ΦΕΚ226Α΄/27.10.2011),δεδομένου ότι 

σήμερα, περισσότερο από κάθε άλλη φορά, με τις ελλείψεις σε ανθρώπινο δυναμικό, 

με την εφαρμογή του δικαστικού χάρτη (Ν.5108/2024), αλλά και με την εφαρμογή του 

Ν.5095/2024 (μεταφορά δικαστηριακής ύλης σε δικηγόρους), επιβαρύνονται οι 

συνθήκες εργασίας των Δικαστικών Υπαλλήλων, τόσο ως προς τον όγκο δουλειάς 

που συσσωρεύεται, όσο και ως προς τις ευθύνες που τους ανατίθενται και τις 

πιεστικές και ανελαστικές προθεσμίες που τίθενται από τις εφαρμοζόμενες νέες 

διατάξεις, 

 

5ο) Να υπάρξει σαφής δέσμευση του Υπουργού Δικαιοσύνης, για την ΑΜΕΣΗ 

ΕΠΙΛΥΣΗ όλων των προβλημάτων που θέτουμε με το παρόν έγγραφο.   

 
Γα το Διοικητικό Συμβούλιο 

της  
Ομοσπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος 

(Ο.Δ.Υ.Ε.) 
 
 
 

   Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                             Η ΓΕΝΙΚΗ  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 
 

             Γιώργος Διαμάντης                                              Μαριάνθη Μισαηλίδου 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 


